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Bakalářská práce Adély Kluchové je komplexním vhledem do problematiky budoucího rozvoje 

nádraží Bubny a rolí jednotlivých zúčastněných aktérů v tomto procesu. Na základě studia 

dokumentů a realizace pěti rozhovorů autorka charakterizuje tento železniční brownfield 

podle kritérií převzatých z odborné literatury a představuje minulé i současné plány na rozvoj 

a jeho podmíněnosti. Práce je spíše deskriptivní povahy, je zřejmý autorčin hluboký zájem 

o problematiku a lze ji považovat za kvalitně zpracovanou případovou studii. Pokud bude 

téma dále rozvíjeno, doporučila bych ho však pojmout šířeji, ať již jde o problematiku 

brownfieldů či rozvoje/proměny města. S úzkým zaměřením práce souvisí i má výhrada 

k výzkumným otázkám. Zatímco druhá z nich, která je zaměřena na situaci nádraží Bubny je 

zodpovězena dostatečně, k relevantní odpovědi na první výzkumnou otázku týkající se 

železničních brownfieldů obecně by bylo podle mého názoru třeba oslovení širšího spektra 

respondentů.  

Struktura bakalářské práce je promyšlená, jednotlivé části na sebe navazují a text je čtivý. 

Teoretické kapitole by prospělo větší zacílení a vzájemné propojení všech jejích částí, které by 

mohlo řešená témata ukázat v novém světle. Zajímavé by bylo také například popsat vztah 

regenerace brownfieldů a městského plánování obecně a podívat se do literatury na 

zahraniční příklady. Kromě praktického hlediska lze v této části práce uplatnit také teoretickou 

perspektivu, k čemuž by šlo využít množství zahraniční literatury na téma brownfieldů a jejich 

role v prostředí města. Přínosné by také mohlo být rozpracování v textu pouze naznačeného 

vztahu brownfieldů a genia loci. Využití odborných článků ze zahraničních impaktovaných 

časopisů by zvýšilo kvalitu práce.  

Empirická kapitola přinesla zajímavé poznatky o zájmech jednotlivých stran zainteresovaných 

v budoucím rozvoji lokality a cestách, které vedly k výslednému kompromisu. Ukázala na 

potenciál železničních brownfieldů v rozvoji města i možné bariéry jejich rozvoje. Zpracování 

rozhovorů způsobem souvislých výpovědí respondentů řazených v textu za sebou není obvyklé, 

nicméně je autorkou obhájeno. Přesto bych doporučovala je spíše propojit. Lépe jsou pak vidět 

konflikty či shody v daných otázkách a čtenář si udělá lepší představu o celém problému. 

Autorka to nicméně napravuje v následné diskuzi a závěru. Přínosná je diskuze o etické stránce 

výzkumu, která svědčí o autorčině vědecké vyspělosti. Na práci lze ocenit také kritiku 

k vlastním výsledkům v závěrečné části práce. 

Po formální stránce je práce velmi dobře zvládnutá. Ráda bych také vyzdvihla její vysokou 

jazykovou, stylistickou a grafickou úroveň.  

K textu mám dále několik drobných poznámek: 



- Na problematiku pražského územního plánování a Metropolitního plánu Prahy bych se 

pokusila podívat více vlastníma očima a s pomocí odborné literatury, čímž by došlo 

k obohacení, podle mého názoru, trochu jednostranného stanoviska IPR. 

- V odborném textu je dobré si při práci s dokumenty, u kterých je kvalita zpracovaných 

výsledků nejasná nebo nám není na základě uvedených informací známa, dávat pozor na 

přebírání nedostatečně vysvětlených závěrů. Např. na str. 9 je takto zjednodušen a zobecněn 

vztah územního plánování a soukromých investorů.    

- V textu je rozpor mezi hodnocením výpovědí respondentů jako jejich subjektivních pohledů 

(str. 35) a jako stanovisek reprezentujících organizace, které zastupují (str. 31). Domnívám se, 

že se jedná a dva odlišné výsledky, které vyžadují jiné metody, přičemž v práci byl uplatněn 

pouze druhý z nich.  

- Na str. 19 chybějí popisky u obrázku 4.1, popisky u obrázku D.3 na str. 46 nelze přečíst.  

 

Bakalářská práce Adély Kluchové řeší relevantní téma a má potenciál být dále 

rozpracovávána do podoby práce diplomové. Požadavky, které jsou na tento typ prací 

kladeny, byly splněny, a proto ji doporučuji k úspěšnému obhájení.  

 

V Praze dne 2. 9. 2014                   RNDr. Lucie Pospíšilová, Ph.D. 

katedra sociální geografie a regionálního rozvoje 
 

 

Otázky k obhajobě: 

 

Jak hodnotíte Česko v přístupu k regeneraci brownfieldů ve srovnání s jinými evropskými 
zeměmi? 
 
Může mít regenerace železničních brownfieldů také negativní dopady na lokalitu/místo nebo 
město? Jaké? 


